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Hulín má vicemistra světa v akrobatickém létání. Jan 

Rolinek se jím stal letos v létě ve Finsku. Město Jamijarvi 

(fotografie dole) z kokpitu letadla. Více o leteckém akro-

batu i o světovém a evropském šampionátu se dočtete 

uvnitř čísla na str. 35 -36.



Hulíňan     10/2010

1

EDITORIAL

Vážení čtenáři,

dostává se vám do rukou poslední číslo Hulíňanu ve volebním období 2006 - 

2010. Je to číslo volební, ve kterém vedle zpráv z aktuálního dění ve městě naleznete 

stránky s nabídkou jednotlivých volebních stran a sdružení, které se budou v komu-

nálních volbách 2010 ucházet a soutěžit o vaše hlasy.

Někteří naši konkurenti ve volbách vám budou slibovat úspory v mandatorních 

výdajích radnice - my je udělali. Ušetřili jsme tři pracovní místa, snížili jsme provozní 

náklady u příspěvkových organizací vhodně směřovanými investicemi a opravami. 

Jen na zateplení školy a školek bude v příštích letech ušetřeno téměř 750 tisíc korun 

ročně. Energetickým auditem a zavedeným energetickým managementem, výměnou 

svítidel ve škole a školce se šetří ročně stovky tisíc za dodávku elektřiny. Výrazně se 

snížily výdaje na nákup spotřebního materiálu provedením výběrového řízení na dodavatele a přísnějším vnitřním 

hospodařením. Na polovinu jsme snížili částku placenou za právní služby.

Budou slibovat snižování zadlužování města. Věřte, že v tomto volebním období si město nevzalo jedinou korunu 

úvěru, mimo sanace problémů vyplývajících z prohraného soudního sporu kolem Pily Rajnochovice.

Budou slibovat vstřícnější, občanům otevřenou radnici. My jsme provedli organizační změny, které měly za cíl 

zlepšit úroveň kvality služeb pro občany.

1. Mezi prvními obcemi okresu jsme zavedli službu CzechPoint pro možnost elektronických výpisů z různých agend. 

Máme připravený projekt E-obec, který umožní podávat žádosti a komunikovat s úřadem dálkově po internetu z domu 

a sledovat stav vyřizování své věci.

2. Změnili jsme organizaci práce stavebního úřadu, posílili kompetence jednotlivých referentů tak, aby mohla 

jednotlivá řízení probíhat efektivněji a stavebníci komunikovali po celou dobu řízení s jedním úředníkem.

3. Zřídili jsme Programový fond města, ze kterého rozdělujeme ročně kolem 600 tisíc korun pro podporu sportovních, 

kulturních spolků a organizací pracujících v oblasti sociálních služeb, primární a sekundární protidrogové prevence.

4. Výrazně se změnil systém a kvalita poskytování sociálních služeb a péče o seniory.

5. Postupně jsme obměnili počítačové vybavení radnice, aby vyhovovalo novým potřebám elektronického systé-

mu oběhu dokumentů, možností elektronických podání, zákonem předepsané elektronické spisové služby a datovým 

schránkám.

Připravte se na to, že budou slibovat získávání dotací. My jsme s předloženými projekty byli téměř stoprocentně 

úspěšní, podařilo se nám získat z různých zdrojů více než 60 milionů korun! Máme již vytvořeny kontakty a vztahy, 

které pomáhají v získávání podpory pro naše projekty. Máme zajištěny dotace na investiční akce plánované na rok 

2011 (vodovod Záhlinice Chrášťany, zateplení a výměna oken na Středisku pro volný čas dětí a mládeže, na Sportovním 

areálu), pracujeme na projektu dalších etap regenerace sídlišť Višňovce a Sadová, na projektu první etapy na sídlišti 

Družba, jednáme o rekonstrukci opěrných zdí a chodníků v železničním podjezdu atd. 

Budou slibovat rekonstrukce chodníků a místních komunikací. My je provedli na sídlištích, na ulici Holešovská a dal-

ších. Na okrajové části (Včelín, U Stavu) se dostane v dalších letech při dobrém vývoji ekonomiky v letech 2012, 2013.

Budou možná hovořit o neprůhlednosti hospodaření, o drahých zakázkách. My jsme v přehledech o hospodaření 

průběžně a pravidelně informovali všechny zastupitele. Tyto zprávy o hospodaření byly vždy řádně schváleny v zastu-

pitelstvu města a odkontrolovány nezávislým auditorem. Na všechny dodávky a práce byla provedena řádná výběrová 

řízení v souladu se zákonem o zadávání veřejných zakázek. My sami jsme požádali o jejich prověření kontrolní výbor 

zastupitelstva, který konstatoval jejich soulad se zákonem. V záležitosti kolem výběrových řízení na dodavatele stavebních 
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prací na mateřských školách jsme sami požádali Úřad pro hospodářskou soutěž o jeho stanovisko. Dalšími jednáními 

jsme pochybnosti některých úředníků ministerstva životního prostředí vyvrátili. Všechny dokumenty jsou k dispozici 

na radnici. Nahlédnout do nich mohou nejen zastupitelé, ale i občané. 

Bohužel budou možná zneužívat i momentální rozladěnosti obyvatel sídliště Višňovce a U Stavu, hovořit o nečin-

nosti radnice a podobně. Radnici i mně osobně nešťastná akce s hudební produkcí uprostřed sídliště rozhodně lhostejná 

nebyla. Už před jejím konáním jsme jednali s pořadatelem, hledali zákonné možnosti, jak této akci zabránit, a po prvních 

telefonech nespokojených občanů jsme jednali přímo na místě ve snaze sjednat nápravu. Naléhali jsme, aby byla hudba 

ztlumena a celá akce ukončena dříve. Dnes už máme připravený věcný záměr vyhlášek, které do budoucna podobným 

akcím zabrání.

Budou vám slibovat, že mávnutím proutku bude všechno lepší. My víme, že to jde, ale jen každodenní drobnou 

prací, postupnými kroky, které vedou k vytčenému cíli. Něco jde rychle, něco velmi pomalu. Volby jsou o slibech, řízení 

města pak o reálných možnostech daných finančními možnostmi, platnými zákony a danými pravomocemi. 

Vážení voliči,

bude na vás, zda v komunálních volbách upřednostníte volební strany, či seskupení s jasným ideovým a historickým 

ukotvením na politické scéně, které získaly již zkušenost z komunální politiky a mají za sebou odvedenou kvalitní, svými 

výsledky měřitelnou práci, nebo seskupení nová, v komunální politice v Hulíně nezatížená, neodzkoušená.

Závěrem děkuji nejbližším spolupracovníkům, místostarostovi Petru Polákovi a kolegům radním, tajemnici Janě 

Kuté a pracovníkům městského úřadu a všem zastupitelům. Děkuji také za to, že nedocházelo k vážným politickým či 

osobním výpadům a doufám, že tomu tak bude i v období, které máme těsně před sebou, před volbami.

Věřím, že politická soutěž, za kterou volby považuji, proběhne v intencích slušnosti a korektnosti. Že proběhne jako 

korektní soutěž programových nabídek voličům a městu, kterému sloužíme.

Roman Hoza, starosta města

Z RADNICE USNESENÍ

USNESENÍ č. 221/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění 
usnesení z 29. zasedání Zastupitelstva města bez při-
pomínek. 

USNESENÍ č. 222/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení Rady 
města Hulína od 15. července do 9. září 2010 bez při-
pomínek.

z 30. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 23. září 2010 
v Kulturním klubu v Hulíně

USNESENÍ č. 223/2010
V souladu s ustanovením § 85 písm. a), j) zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění později vydaných 
předpisů:
a) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvu 
na prodej části pozemku p. č. 668/2 a pozemku parc. 
č. 2706/59 v k. ú. Hulín o celkové výměře do 68 m2 pí 
Ireně Tučkové, bytem Prostřední 472, 765 02 Otrokovice 
za cenu 300,- Kč/m2  včetně nákladů spojených s vkladem 
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do katastru nemovitostí, a současně pověřuje starostu 
města jejím podpisem;
b) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje bezúplatný pře-
vod pozemků parc. č. 2874/4, 2875/1, 2909/34 vše v k. 
ú. Hulín, o celkové výměře 2556 m2 od České republiky, 
zastoupené Úřadem pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, z důvodů hospodárnosti.
c) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje Smlouvu o po-
skytnutí účelové neinvestiční dotace z Fondu kultury 
Zlínského kraje ve výši 50.000,- Kč na restaurování kul-
turní památky v roce 2010 – sochy Panny Marie Bolestné 
v Hulíně – Chrášťanech a zároveň pověřuje starostu 
města jejím podpisem;
d) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zrušit usnesení 
č. 199/2010 bod b);
e) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje záměr prodeje 
volné bytové jednotky č. 135/10 o velikosti 2+1 umístěné 
v Hulíně na ul. Kostelní v domě čp. 135, na pozemku 
parc. č. 2724/1 zast. plocha se spoluvlastnickým podílem 
na společných částech domu čp. 135 a spoluvlastnickým 
podílem na pozemku parc. č. 2724/1 zast. plocha, každý 
o velikosti id. 5976/83458, to vše v k. ú. a obci Hulín za nej-
vyšší nabídnutou cenu. Vyvolávací cena činí 500.000,- Kč;
f) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvu 
na prodej části pozemků parc. č. 2055/1 a 2056 vše v k. 
ú. Hulín o celkové výměře 20 m2 pro narovnání majetko-
právního stavu manželům Emilovi a Aleně Tomečkovým 
bytem U Stavu 1070, 768 24 Hulín, za cenu 200,- Kč/
m2 včetně nákladů spojených s vkladem do katastru 
nemovitostí a pověřuje starostu města jejím podpisem;
g) Zastupitelstvo města Hulína neschvaluje kupní 
smlouvu na prodej části pozemku parc. č. 2147/1 v k. ú. 
Hulín o celkové výměře do 1400 m2 p. Danielu Janalíkovi, 
bytem Višňovce 1185, 768 24 Hulín za cenu 200,- Kč/m2 
(s tím, že bude zajištěn dostatečný příjezd k zahrádce 
parc. č. 2145 v k. ú. Hulín, nebude měněna trasa užívané 
cyklostezky a nebude prodána část určena územním 
plánem jako zeleň) včetně nákladů spojených s vkladem 
do katastru nemovitostí, a současně pověřuje starostu 
města jejím podpisem;
h) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje kupní smlouvy 
na výkup části pozemků pro město Hulín:

 parc. č. 965 o výměře 2 m2 od manž. Ing. Romana 
a Zdeňky Dutkevičových, oba bytem Sadová 980, Hulín,

parc. č. 966 o výměře 1 m2 od Marie Michálkové, bytem 
Palackého 641, Hulín,

pac. č. 3218/7 o výměře 76 m2 a to id. ½ od RNDr. Heleny 
Červeňanové bytem Hanulova 9, Bratislava, Slovensko, 
a id. ½ od MUDr. Jarmily Získalové, bytem Letovická 
1421/22, Brno,

parc. č. 3218/9 o výměře 22 m2 od manželů Stanislava 
a Marie Dokoupilových, bytem Vrchlického 82, Hulín,

parc. č. 3218/10 o výměře 85 m2 od Marie Rygálové, 
bytem Palackého 99, Hulín,

vše v k. ú. Hulín za cenu 150,- Kč/m2, a pověřuje starostu 
města jejím podpisem;
i) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje prodej bytů 
stávajícím nájemníkům bytů v domě čp. 800 a 801 na ul. 
Záhlinická v Hulíně za navrhované ceny dle Znaleckého 
posudku a Zásady pro prodej bytů, domů a nebytových 
prostor v bytových domech v majetku města Hulína;
j) Zastupitelstvo města Hulína schvaluje záměr pro-
deje volné bytové jednotky č. 800/6 o velikosti 1+1 
umístěné v Hulíně na ul. Záhlinická v domě čp. 800 
a 801 na pozemcích parc. č. 2629 a 2631 zast. plocha se 
spoluvlastnickým podílem na společných částech domu 
čp. 800, 801 a spoluvlastnickým podílem na pozemcích 
parc. č. 2629 a 2631 zast. plocha zapsaných pro obec 
Hulín za nejvyšší nabídnutou cenu. Vyvolávací cena činí 
400.000,- Kč;
Platnost usnesení: v bodě b) do 31. 12. 2010, v bodech 
a), e), f ), j) do 30. 3. 2011, v bodě i) do 31. 12. 2011, 
v bodech c), d) ihned, v bodě h) neomezeně.

USNESENÍ č. 224/2010
Zastupitelstvo města Hulína, jako příslušný orgán 
ve smyslu ustanovení § 6 odst. 5 písm. c) zákona  
č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním 
řádu, ve znění později vydaných předpisů (dále jen 
„stavební zákon“), za použití ust. § 43 odst. 4, § 55 odst 
2 a § 188 odst. 3 stavebního zákona, v souladu s ust.  
§ 171 a následujících zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, 
ve znění později vydaných přepisů, ust. § 13 a přílohy 
č. 7 Vyhlášky č. 500/2006 Sb., o územně analytických 
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podkladech, územně plánovací dokumentaci a způ-
sobu evidence územně plánovací činnosti, po ověření 
ve smyslu ust. § 54 odst. 2 stavebního zákona, že návrh 
změny není v rozporu s politikou územního rozvoje, 
s územně plánovací dokumentací vydanou krajem, se 
stanovisky dotčených orgánů a stanoviskem krajského 
úřadu, vydává formou opatření obecné povahy Změnu 
č. 3 územního plánu města Hulín, a bere na vědomí, že 
proti návrhu změny nebyly vzneseny žádné námitky ani 
nebyly řešeny rozpory.
Platnost usnesení: ihned.

USNESENÍ č. 225/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s ust.  
§ 6 odst. 5 písm. b) a § 47 odst. 5 zákona č. 183/2006 Sb., 
o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), 
ve znění později vydaných předpisů, zadání Změny č. 4 
Územního plánu města Hulín;
Platnost usnesení: ihned

USNESENÍ č. 226/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje ve smyslu ust.  
§ 9 odst. 9 zákona č. 139/2002 Sb., o pozemkových úpra-
vách a pozemkových úřadech, Plán společných zařízení 
navržený v rámci akce „Komplexní pozemkové úpravy 
v katastrálním území Záhlinice a v části k. ú. Hulín“;
Platnost usnesení: ihned

USNESENÍ č. 227/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s ust.  
§ 85 písm. a) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
později vydaných předpisů, rozhodnutí o nepeněžitém 
vkladu, který tvoří budova čp. 344 postavená na pozemku 
parc. č. 2723, a pozemky parc. č. 2723 zastavěná plocha 
a nádvoří, parc. č. 2725 ostatní plochy zapsané na listu 
vlastnictví č. 10001 katastrální území Hulín do základ-
ního kapitálu společnosti KOMBYT SERVIS, s. r. o., se 
sídlem Kostelní 344, 768 24 Hulín. Tento nepeněžitý 
vklad byl oceněn znaleckým posudkem č. 5464/96-10 
ze dne 7. července 2010 soudního znalce Ing. Ladislava 
Frgala, který byl pro tento případ jmenován usnese-
ním Krajského soudu v Brně čj. 50 Nc 6070/2009-10. 

Na zvýšení základního kapitálu se hodnota nepeněži-
tého vkladu započítává v plné výši, tj. částkou ve výši 
2.300.000,- Kč. Základní kapitál společnosti KOMBYT 
SERVIS, s. r. o., se sídlem Kostelní 344, 768 24 Hulín, se 
zvýší o částku ve výši 2.300.000,- Kč, slovy: dva miliony 
tři sta tisíc korun českých, nepeněžitým vkladem jedi-
ného společníka. Jediný společník převezme závazek 
ke zvýšení nepeněžitým vkladem nejpozději do 15 dnů 
od rozhodnutí jediného společníka o zvýšení základního 
kapitálu. Nepeněžitý vklad je hospodářsky využitelný pro 
společnost, která v budově čp. 344 má sídlo a kanceláře 
a užívá pozemek parc. č. 2723 a parc. č. 2725 v k. ú. Hulín 
jako parkovací a skladovací plochu;
Platnost usnesení: do 31. 10. 2010.

USNESENÍ č. 228/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s ust.  
§ 84 odst. 2 zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění později 
vydaných předpisů záměr realizace akce „Rekonstrukce 
muzea Františka Skopalíka v Záhlinicích“.

USNESENÍ č. 229/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje předfinancování 
a dofinancování akce „Rekonstrukce muzea Františka 
Skopalíka v Záhlinicích“, reg. č. CZ1.12/3.2.00/17.00933, 
z rozpočtu města na rok 2011 s finančním závazkem 
ve výši 1.033.369,- Kč jako podíl města na realizaci akce 
a vratné předfinancování ve výši 3 mil. Kč.
Dále schvaluje financování provozních výdajů dle zpra-
cované žádosti.

USNESENÍ č. 230/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s usta-
novením § 84 odst.2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, ve znění později vydaných předpisů a ustanove-
ní § 16 zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů ve znění později vydaných předpisů, 
níže uvedená rozpočtová opatření:
a) účelový neinvestiční transfer ze státního rozpočtu:
4116 1 600 t. sociální dávky
4116 10 t. pojistné pro osoby 
  vykonávající VS
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b) účelový investiční transfer ze státního 
rozpočtu:
4116 4 000 t. RPS – sídliště Sadová
c) účelový neinvestiční transfer ze ZK:
4122 7 t. KK – neinv. příspěvek
4122 21,7 t. Decent 
  – neinv. příspěvek 
4122 10 t. KK – neinv.příspěvek
d) účelový investiční transfer dotace ze ZK:
4222 200 t. varovný systém
e) z nadrozpočtových zdrojů:
2143 5229 20 t. členství města
  Kroměřížsko
2212 612 500 t. chodník Holešovská
2212 5171 500 t. chodníky – opravy 
2239 5329 30 t. členství města Baťův kanál
3326 6121 110 t. projekt rekonst. muzea Záhlinice
3392 6121 30 t. KK – projekt zateplení
3421 6121 210 t. SVČ – projekt zateplení
3631 5169 90 t. veřejné osvětlení
3633 6121 40 t. projekt plynofikace Chrášťany
3635 5192 45 t. územní plán
3639 5362 300 t. platba daní
6409 5229 40 t. členství města ve sdruženích

USNESENÍ č. 231/2010
Zastupitelstvo města Hulína bere na vědomí informaci 
o hospodaření města Hulína za 1. pololetí roku 2010.

USNESENÍ č. 232/2010
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu s ust.  
§ 85 písm. j) zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění později 
vydaných předpisů, Smlouvu č. 09035983 o poskytnutí 
podpory ze Státního fondu životního prostředí ČR v rámci 
Operačního programu Životní prostředí na akci „Odstranění 
závad energetického auditu v objektu Základní školy Hulín“ 
a současně pověřuje starostu města jejím podpisem.

V Hulíně, dne 23. září 2010
Mgr. Roman Hoza – starosta

Petr Polák – místostarosta

Třicáté zastupitelstvo bylo posledním v tomto volebním období. 

DĚNÍ VE MĚSTĚ

Poděkování
Děkujeme všem občanům, kteří nám pomohli v pátrání po původním nápise na 
vstupní hřbitovní bráně. Byly nám poskytnuty tři verze nápisu. Konečný nápis, 
který bude na vstupní bráně doplněn, je „Zapadám jako slunce“. Tento nápis byl 
vybrán proto, že jako jediný byl doložen dobovou fotografií. 
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Obnovujeme památky

Zlínský kraj poskytl v tomto roce na obnovu kulturních 

památek dotaci ve výši 50.000,- Kč, a to na restaurování 

sochy Panny Marie Bolestné v Hulíně - Chrášťanech. 

Celková částka na její obnovu činí 118.470,- Kč.

Hody upršené, ale vydařené

Starosta ocenil dárce krve

Svatováclavské hody letos doprovázel déšť a slota. 

Sobotní program, který byl věnován především dětem, 

se obešel bez deště, zato státní svátek 28. září byl deštivý. 

Přesto bylo až s podivem, že průvod od kostela sv. Václava 

ke Kulturnímu klubu provázel nejen bohatý špalír lidí, 

ale i dobrá nálada.

Ve středu 29. září ocenil na radnici v Hulíně starosta 

Hulína Mgr. Roman Hoza dalších pět bezpříspěvkových 

dárců krve. Poděkoval jim za mimořádně přínosný 

přístup k lidem, kteří se stanou z jakýchkoliv důvodů 

odkázaní na dar nejcennější – lidskou krev zachraňující 

životy. Za šedesát odběrů byli oceněni Ivana Golasová 

(1965), Milan Simerský (1967) a Stanislav Plško (1964), 

za padesát odběrů krve Zdeňka Morongová (1961) a Petr 

Kirilenko (1973). Za KDK Kroměřížska oceněným dárcům 

poděkoval na hulínské radnici také předseda organizace 

Adolf Kalabus, který současně ocenil přístup města 

Hulín, které jako jedno z mála trvale přispívá na jejich 

činnost. Letos už město uvolnilo pro Klub dobrovolných 

dárců finanční prostředky podruhé a neustále prokazuje 

zájem o dárce pocházející z Hulína, kterým alespoň 

malou pozorností ve formě věcného daru projevuje 

svůj dík a úctu.

(aš) 

Ti opatrnější a prozíravější si průvod odepřeli, jen 

aby se na ně dostala židle v teple klubu, kam se celý 

hodový program přestěhoval. Co je nejdůležitější, byla 

dobrá nálada a snad jediný, kdo měl důvod se trochu 

mračit, bylo asi čtyřicet stánkářů, kterým se jejich zboží 

v dešti věru dobře neprodávalo.
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Sobota před vypuknutím Svatováclavských hodů patřila dětem. Malování na obličej málokteré z nich odolalo.

Tatrovka, které zažila závod Rallye Dakar, se stala láka-dlem pro chlapce všech věkových kategorií…

Došlo i na soutěžení, vždyť už od úterního rána 

přicházely hospodyňky se svými hodovými koláči. Tady 

je recept na nejlepší z nich, kterým soutěž vyhrála 

Hulíňačka Zdeňka Dudkevičová:

MEDOVNÍK

Těsto:

1/2 kg hladké mouky

10 dkg cukru moučka

6 dkg sádla /musí být, jinak to není ono/

2 vejce

1 lžíce jedlé sody

4 lžíce medu

4 lžíce mléka

Krém:

1/2 l mléka

5 lžic polohrubé mouky

1 vanilkový cukr

2 žloutky

10 dkg cukru moučka

20 dkg másla 

Na dokončení:

rum, lžíce kakaa, mleté ořechy, cukr moučka 

Těsto:

Z hladké mouky, cukru, sádla, vajec, jedlé sody, medu 

a mléka vyrobíme těsto. Z tohoto těsta vyválíme tenké 

placky, ze kterých vykrájíme 6 až 8 kol o průměru cca 

23 – 26 cm /vykrajujeme pomocí talíře, nebo dortové 

formy/ Pečeme ve vyhřáté troubě na 160°C. Ze zbylého 

těsta upečeme placku /už nemusí být vykrojená/, kterou 

po vychladnutí rozdrobíme do mísy – je na vrch medovníku. 

Krém: 

Mléko, polohrubou mouku, vanilkový cukr, žloutky 

rozmícháme a za stálého míchání svaříme na hustou kaši, 

poté dáme vychladit. Vychladlou hmotu vyšleháme s cuk-

rem a máslem. Nakonec každou placku potřeme rumem 

a krémem a postupně vrstvíme na sebe. Poslední placku 

potřeme krémem a posypeme rozdrobenou plackou, kte-

rou jsme smíchali s kakaem, cukrem a namletými ořechy. 

Celý dort pak zabalíme do alobalu a necháme do 

druhého dne odležet.
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Fotografie na památku.

V čele hodového průvodu za deště vykročili jako každoročně 28. 9. dobrovolní hasiči.

A dechovému souboru Morava to hrálo 
hezky do kroku.

Kdo by se nechtěl svézt na ponících? 

Mažoretky s obvyklým šarmem snášely nepřízeň počasí dokonce i s úsměvem.

Představitelé radnice ani tentokrát 
nechyběli…
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… a přidali se k nim i přihlížející občané.
Stánky trhovců nebyly tolik obléhané jako jindy, když je hezké počasí.

SENIOŘIStandard kvality sociálních služeb

č. 8: Návaznost poskytované sociální služby na dal-

ší dostupné zdroje 

Je po prázdninách, pomalu nastává podzimní čas a my 

jsme tu opět s příspěvkem ze sociální oblasti. Dnes na téma 

návaznosti sociálních služeb na další aktivity uživatele. 

Každý poskytovatel sociální služby by měl aktivně 

podporovat uživatele jak ve využívání běžně dostupných 

veřejných či dalších sociálních služeb, tak také v jeho 

vlastních přirozených sítích, tedy při kontaktu s rodinou 

či přáteli. Tím se totiž velmi pozitivně odrazí snaha pře-

dejít jeho návyku být odkázán pouze na poskytovanou 

sociální službu. Právě tento zájem bývá jedním z hlavních 

cílů a rovněž posláním sociální služby. Dá se říci, že tato 

aktivita by měla být součástí veřejného závazku každého 

poskytovatele. 

KRITÉRIUM 8a)

Poskytovatel sociální služby nenahrazuje instituce, 

které poskytují běžné služby veřejnosti, jakými jsou škola, 

úřad práce, zaměstnavatel, zdravotnické zařízení, spolky, 

Kritérium Zásadní

a) Poskytovatel nenahrazuje běžně dostupné veřejné služby a vytváří příležitosti, aby osoba 

mohla takové služby využívat
ano

b) Poskytovatel zprostředkovává osobě služby jiných fyzických a právnických osob podle jejích 

individuálně určených potřeb
ne

c) Poskytovatel podporuje osoby v kontaktech a vztazích s přirozeným sociálním prostředím; 

v případě konfliktu osoby v těchto vztazích poskytovatel zachovává neutrální postoj
ne

V tabulce je uvedeno, o jaká jednotlivá kritéria dle platných standardů jde a dále, zda jsou tato kritéria pro inspekci 

kvality sociálních služeb brána v jednotlivých organizacích jako závazná, či nikoliv. 
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zájmové kluby atd. S těmito institucemi naopak v případě 
potřeby zařízení spolupracuje, a tak vytváří příležitosti, 
aby je uživatel mohl využívat, jak je to běžné v případě 
jeho vrstevníků. Kvalitu služeb dosvědčuje kvalita života, 
který lidé s využitím poskytovaných služeb žijí. 

Osobní cíle každého uživatele často vycházejí z jeho 
situace a způsobu života před započetím poskytování 
sociální služby. Poskytovatel sociální služby by měl vy-
cházet z osobních cílů uživatele, tedy respektovat a brát 
v úvahu jeho individuální rozhodnutí o tom, které služby 
dalších institucí a odborníků bude využívat a s kým se 
bude nebo naopak nebude setkávat. Zejména v posled-
ním případě není namístě jakkoliv ovlivňovat uživatele 
(např. vždyť je to váš syn, takhle byste se k němu ne-
měla chovat... apod.). Naopak, pokud uživatel označí 
některé lidi, odborníky či organizace ze svého okolí jako 
důležité v jeho životě, je namístě aktivně s těmito lidmi 
spolupracovat. 

KRITÉRIUM 8 b)
Některé typy služeb, především terénní, kontaktní 

a nízkoprahově organizované mají za cíl zprostředkovat 
dostupnost jiných sociálních služeb či běžných služeb 
veřejnosti a systému obvyklých institucí (škola, zaměst-
navatel, úřady, zdravotnická zařízení apod.), kterým se 
uživatelé vyhýbají či je míjí. V tom případě je úkolem 
poskytovatele minimalizovat vzniklé bariéry a usnadnit 
dostupnost těchto služeb i přímým osobním doprováze-
ním. Způsob doprovázení a podpory je součástí dohody 
s uživatelem a zařízení nesmí tuto dohodu překročit/
porušit. Dobře poskytovaná služba hledá možnosti, jak 
umožnit uživateli zachovat a rozvíjet přirozené vztahy 
a schopnost využívat běžné zdroje tak, aby dosáhl svých 
osobních cílů.

Zařízení pomáhá uživateli kontaktovat a využívat 
další služby podle jeho potřeb a přání, zejména ty, 
které směřují ke zvyšování samostatnosti a nezávislosti 
na systému sociálních služeb. Důležitou cestou ke zvy-
šování samostatnosti a nezávislosti osob na sociálních 
službách je vytváření podmínek k využívání běžných 
veřejných i komerčních služeb a spolupráce s takovými 

poskytovateli sociálních služeb, které využití běžných 
zdrojů usnadní. Někdy je naopak přerušení původních 
přirozených vazeb cílem uživatele, např. v souvislosti 
s jeho snahou změnit původní životní styl, který jej 
přivedl do nepříznivé sociální situace, by bylo známo, že 
uživatel využívá služeb nějakého zařízení (např. kontakt-
ní centra pro drogově závislé nebo doléčovací programy 
a terapeutické komunity). 

Nemůže-li zařízení pokrýt rozsahem, odborností či 
kompetentností potřeby uživatele služeb, zprostředko-
vává pro uživatele služby jiné odborníky nebo instituce. 
Možnosti jednotlivých zařízení sociálních služeb naplnit 
osobní cíle uživatelů mohou být v některých případech  
z různých důvodů omezené. Ty vycházejí především 
z formulovaných poslání a cílů. Tuto skutečnost však nelze 
chápat negativně jako omezení, ale jako jasný rámec 
pro vlastní činnost. Pokud se při stanovení osobních 
cílů či plánování služeb objeví specializovaná potřeba 
uživatele, pro kterou zařízení nedisponuje kvalifikova-
ným personálem, je třeba využít služby jiné instituce či 
externího odborníka. 

KRITÉRIUM 8c)
V souladu s přáním uživatele vytváří zařízení 

příležitosti pro smysluplné vztahy uživatele s rodinou 
a dalšími blízkými lidmi. V případě konfliktu zachovává 
zařízení neutralitu. Pracovníci zařízení, která poskytují 
dlouhodobé služby dotýkající se vztahů, by si měli být  
si vědomi důležitosti kontaktů uživatele s jeho rodinou, 
přáteli, partnery a dalšími blízkými lidmi, v souladus jeho 
přáním a jeho osobními cíli. Je důležité ptát se, jak vytvo-
řit příležitosti pro smysluplné vztahy uživatele. Personál 
jednotlivých poskytovatelů by si však měl být vždy vědom 
možného střetu zájmů uživatele a jeho příbuzných a měl 
by vědět, jak se v takových případech zachovat. 

Touto tečkou pomalu opouštíme standardy proce-
durální, které jsme si představily pod čísly 1 – 8. V příštím 
čísle se budeme věnovat standardům č. 9 – 11, tedy 
standardům personálním vztahujícím se k zákonu č. 
108/2006 Sb., o sociálních službách.
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Domácí násilí bývá většinou pečlivě utajovanou formou psychického, ekonomického i fyzického nátlaku 

na jednotlivce. Není tajemstvím, že obětí nebývají pouze ženy, ale také muži a staří lidé. 

O záludnostech domácího násilí

Občanské sdružení zdravotně postižených a Klub SPCCH

Domácí násilí bývá většinou ukryté za zdmi našich 

domovů, ale o to horší bývají jeho následky. Sociální 

odbor MěÚ v Hulíně proto vypracoval za výrazné podpory 

Zlínského kraje projekt, který má nastínit především 

seniorům všechna úskalí tohoto nepřijatelného jednání 

blízkých.

První přednáška na toto téma se uskutečnila v úterý 

5. října. Nejdříve si ji vyslechli frekventanti 2. ročníku 

Akademie třetího věku v hulínské knihovně, odpoledne 

pak v Kulturním klubu členové občanského sdružení 

zdravotně postižených a Klubu SPCCH.

Vedoucí Intervenčního centra Zlínského kraje, sociál-

ní pedagožka Jaroslava Hasoňová upozornila posluchače 

na největší hrozby domácího násilí a poradila, jak se mu 

bránit a co dělat, když už se člověk do podobných situací 

dostane. Jak uvedla pracovnice MěÚ Jiřina Floriánová, 

v další části projekt uvažuje o předvedení názorných 

ukázek, jakým způsobem se lze násilníkovi bránit.

„Jde o aktuální a velmi citlivé téma, a proto jsme 

se rozhodli zaobírat se jím také 27. října za přítomnosti 

široké veřejnosti, kterou tímto zveme do Kulturního klubu 

v Hulíně. Přednáška se uskuteční v hlavním sálu klubu ve 

14 hodin,“ řekla autorka projektu Jiřina Floriánová.  

JAK SE UBRÁNIT DOMÁCÍMU NÁSILÍ?
Sociální odbor MěÚ Hulín připravil ve spolupráci 

s Policií ČR pro seniory přednášku na téma „Domácí 
násilí“. O přednášku byl v řadách našich starších spoluob-
čanů velký zájem, vždyť šlo o téma, které je většinou o to 
závažnější, že je skryté za zdmi našich domovů.

Sociální odbor MěÚ zve všechny hulínské seniory 
na další přednášku Policie ČR Zlín, která bude 27. říj-

na 2010 v Kulturním klubu Hulín na téma „OCHRANA 
OBYVATELSTVA“. Začátek ve 14 hodin.

CHCETE SE PORADIT?
Potřebujete radu a nevíte, na koho se obrátit? Přijďte 

13. října 2010 do Kulturního klubu Hulín, kde vám od  
9 do 11 hodin nabízí Mgr. Pospíšilová bezplatné sociální 
a právní poradenství.
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NESEĎTE DOMA!
Společná cvičení
V Sokolovně (vedle Kadeřnictví) máte možnost využít 
naše společná cvičení. Nejbližší termíny jsou 11., 18. 
a 25. října od 13.30 do 14.30 hod.

Společné plavání
Společné plavání plánujeme ve Sportcentru Holešov 
na 12. října. Odjezd vlakem je z Hulína ve 14.03 hod.

Klubová činnost
Přijďte si posedět s lidmi, se kterými si vždy máte o čem 
povídat! Společná posezení v Sokolovně jsou vždy v pon-
dělí od 14.30 hod. a ve čtvrtek od 14 hod.

POZNÁVÁME BRNO 
Poznáváme Brno spolu s průvodkyní. Odjezd autobusem 
je 19. října 2010 z náměstí Míru v Hulíně v 8.25 hod.

Důležité informace:
Schůzka výboru – 20. října
Kontakt – pondělí a čtvrtek od 15 do 17 hod. 

 v naší klubovně 
Tel. 733 152 279 
www.hulin.cz
e-mail: OSzdravpost@seznam.cz

Blanka Kovaříková (1931)

Františka Zborková (1931)

Vladimír Dráňa (1952)

SPOLEČNOST Opustili nás

DRUŽINA Září v naší družince

František Motal (1966)

Marie Smělíková (1921)

Ivan Žlebek (1961)

V uplynulém období jsme se navždy rozloučili s těmito našimi spoluobčany:

Celá škola v novém kabátě, útulné chodby školní 

družiny, vyzdobené herny – vše netrpělivě čekalo 1. září 

na holčičky a kluky, kteří navštěvují školní družinu. Ať již ti 

starší nebo prvňáčci, všichni se plní prázdninových zážit-

ků po dvouměsíčním odpočinku vraceli do školy a školní 

družiny. Sic v prvních zářijových dnech počasí dětem příliš 

nepřálo, náplň činnosti a pestrý program přilákal do školní 

družiny120 dětí. Snad každý si dokázal vybrat z nabídky 

kroužků a akcí. O tom, že všechny společné akce byly zdařilé, 

nasvědčovala radost a spokojenost dětí. Uspořádali jsme pro 

ně sportovní olympiádu v netradičních disciplínách, kdy děti 

soutěžily se zapálením vrcholových sportovců, či povedenou 

drakiádu. Sluneční počasí se silným větrem ze strnišť, draci 

vysoko v oblacích – takový byl pohled na zahradu ŠD. Děti 

po vydatném letu své svěřence uložily k odpočinku a samy 

si zasoutěžily o sladkou odměnu. Někteří raději své draky 

výtvarně ztvárnili na chodník. Cesta na školní pozemek 

rázem ožila draky těch nejrůznějších podob. Všichni měli 

z vydařeného odpoledne velkou radost, když tu a tam 

dospěláci zápolili s rozmotáváním provázků, které podzimní 

vítr důkladně pocuchal. O tom, že nejmladší prvňáčci se 

vskutku rychle dokázali zapojit do velkého kolektivu dětí, 

svědčí jejich malé, avšak zdařilé divadelní představení. 

Pohádku ,,O veliké řepě“ předvedli herci svým starším 

kamarádům a ukázali, že i když družinu navštěvují teprve 

měsíc, nic jim nebrání v tom, aby své dovednosti ukázali 

druhým. Babí léto, pár posledních dnů v měsíci září, nám 

dovolilo dostatečně využít školní zahradu i vycházky do oko-

lí. Barvící se listí na stromech všem naznačuje, že podzim se 

v přírodě dostatečně usídlil. Ráno nás uvítají mlhy, sychravé 

a deštivé dny se hlásí, je tu ten pravý podzimní čas. Ve školní 

družině však vládne stále dobrá nálada.
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Vážení spoluobčané,

opět je tu čas, kdy půjdeme k volebním urnám. 

Tentokrát si budeme volit nejen své zástupce do Městského 

zastupitelstva, ale i zástupce do Senátu. 

Komunální volby mají velký a pro spokojený život 

občanů mimořádný význam.

Byla by velká škoda, kdyby se občané nechali otrávit 

situací a své právo volit nevyužili. Obzvlášť v takovém 

městě jako je naše, kde většinu kandidátů občané znají. 

Jsou minimálně dva důvody proč jít volit. První - jsem 

spokojen(á) a proto svým hlasem potvrdím stávající 

stav. Druhý - nejsem spokojen(á) a proto dám hlas těm, 

u kterých předpokládám, že budou pracovat podle mých 

představ.

Od posledních voleb uplynuly čtyři roky vyplně-

né prací, na které se podíleli i dva zastupitelé zvolení 

za KSČM. A protože KSČM se chce i nadále podílet na řízení 

a rozvoji města, představuje Vám 17 kandidátů, kteří se 

uchází o Váš hlas.

Volebním lídrem je Ing. Bohumil Kuchařík, stávající 

člen MěZ. Je mu 47 let, je ženatý, pracuje jako energetik 

v TOSHULIN, a.s. Jako člen zastupitelstva pracoval ve sta-

vební komisi.

Korektní    Spolehlivá    Čestná    Moderní

Na druhém místě kandiduje Zdeňka Hlobilová, 

předsedkyně ZO KSČM Hulín, která již v minulosti byla 

členkou MěZ. 

Třetí místo patří Ing. Františku Horáčkovi, rovněž čle-

nu stávajícího zastupitelstva, který pracoval jako předseda 

kontrolního výboru.

Na čtvrtém místě je Ing. Zdeněk Sedláček, středoškol-

ský učitel.  Páté místo patří Martě Kuchařové.

Dále kandidují Bohumil Kristýnek, duše stolního 

tenisu v Hulíně. Lenka Grygarová, Miroslav Potočný – 

dlouholetý předseda Spartaku, Martina Tupá, Ing. Zdeněk 

Ondruch CSc., velký pěstitel kaktusů. Dále RNDr. Dalibor 

Peňáz, kterého znají všichni šachisté v Hulíně, Josef Straka, 

dlouholetý člen hasičského sboru. Ve večerce se můžete 

setkat s paní Jiřinou Gulánovou, vlakem Vás sveze Aleš 

Cimerman. Patnácté místo patří Radku Hlobilovi, šestnác-

té Miroslavě Nesvadbové a kandidátku uzavírá paní Emílie 

Straková, která Vás ráda obslouží na „celnici“. 

Každý z nich, který získá Vaši důvěru, bude prosazovat 

a podporovat návrhy vycházející z programu KSČM a po-

třeb našeho města a bude spolupracovat s každým, komu 

půjde o prospěch města a jeho obyvatel. 

JE NA VÁS, JAK BUDEME DÁLE ŽÍT!

Ing. Bohumil 

Kuchařík

Zdeňka 

Hlobilová

Ing. František 

Horáček

Ing. Zdeněk 

Sedláček

Marta 

Kuchařová
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 Ing. Jiří Rygál

Jak je možné, že vy jako zastupitel kri-
tizujete práci radnice? Vždyť jste přece 
jedním z lidí, kteří současnou politiku 
tvoří? 
To je trochu mylná představa. V minulém 
volebním období radnici spravovala hulín-
ská ODS v koalici se SNK (Sdružení nezá-
vislých kandidátů). Městskou radu, což je 
výkonný orgán města, tvořili pánové Hoza, 
Polák, Čumpelík, Fuksa a paní Zimčíková. 
I když jsem pravidelně chodil na schůze 
zastupitelstva, vyjednávací síla našeho 
tříčlenného názorového bloku byla dost 
omezená. Vidím před sebou ještě spoustu 
úkolů, které bych rád dokončil, pokud se 
nám v příštích volbách podaří získat sil-
nější mandát.

Co je podle vás prioritou? 
Především se nám nelíbí způsob jednání 
radnice směrem k občanům města. Typic-
ký příklad zažili obyvatelé Višňovců asi 
před dvěma týdny, když pan Karel Zlá-
mal pořádal před svým obchodem s po-
travinami nějakou noční párty. Sám jsem  
u toho seděl, když vedení města na zastu-
pitelstvu ubezpečovalo všechny přítom-
né, že v případě potíží s hlukem přijedou 
na místo policisté a akci ukončí, že na te-
lefonu bude starosta i místostarosta, že 
se nikdo nemusí bát rušení nočního klidu. 
O pár dní později mi v noci telefonovali  
na mobil rozezlení  lidé, že se jim rámu-
sem třesou tabulky v oknech a nemůžou 

se nikomu z vedení města dovolat. Poli-
cisté jim prý pouze sdělili, že se jedná  
o povolenou akci, takže se s tím nedá nic 
dělat. 

To byla ale jednorázová záležitost...
Když půjdete vyjednávat na určité odbory 
hulínského městského úřadu, téměř zá-
konitě je budete opouštět s pocitem, že 
úředník udělal všechno proto, aby vám 
nevyhověl. Typickým příkladem je hulín-
ský stavební úřad, ale občas se to stává  
i jinde. Podle mě by úřad měl fungovat 
jako rádce, který občana provede legis-
lativními nástrahami s co nejmenšími 
náklady. A co dělají úředníci v Hulíně? 
Když podle zákona mohou, ale nemusejí 
požadovat další a další potvrzení, zcela 
jistě je vyžadovat budou. A ještě ty svoje 
požadavky dávkují pěkně postupně, tak-
že tam člověk chodí pořád dokola. Svým 
„poctivým přístupem“ jsou už vyhlášení 
po celém okolí. Zažil jsem to před pár 
lety na vlastní kůži, když po mně při ko-
laudaci rekonstruovaného domu chtěl sta-
vební úřad potvrzení o hodnotách radonu. 
Zástupce firmy, která se měřením zabývá, 
mi tvrdil: “Ale tohle potvrzení přece při 
rekonstrukci vůbec nepotřebujete!“  Pak 
se zeptal: „A odkud že to vlastně jste?“ 
Když jsem řekl, že z Hulína, už se nedi-
vil: „Aha, tak to je jasné. Tak my teda 
přijedeme, ale bude vás to stát asi tři ti-
síce...“    

Jiří Rygál není v hulínském zastupitelstvu žádným nováč-
kem - pracuje tam už osm let. Přesto i on říká: „Se způ-
sobem, jak je naše město řízeno, nejsem moc spokojený. 
Zatím marně volám po průhlednějším hospodaření, narov-
nání obchodních vztahů s dodavateli radnice, po vstříc-
nějším chování městských úředníků vůči lidem.“ 
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Vstřícnější městský úřad• 
Průhledné hospodaření radnice• 
Čisté ulice a chodníky bez děr• 
Bezpečný a upravený park i náměstí• 
Dostatek míst ve školkách• 
Kulturní klub otevřený veřejnosti• 
Preventivní protipovodňová opatření• 

Zmínili jsme už, 
že máte výhrady 
i k hospodaření 
radnice. Co vám 
vlastně vadí? 
Hospodaření rad-
nice vykazuje 
„systémové chy-
by“, jak říkáme 
my informatici. 
Služby a zakáz-
ky stojí mnohem 
víc peněz než je 
nutné, protože se nejlevnější dodavatel 
ani nehledá. Pracuji v počítačové branži 
a zodpovědně můžu říct, že za interneto-
vé připojení platí radnice násobek tržní 
ceny. Kdyby nad tím někdo přemýšlel, na-
koupí připojení k internetu hromadně pro 
všechny městské organizace a ve výsled-
ku by to vyšlo několikrát levněji. Podobné 
je to i s ostatními službami. 
Výběrové řízení v Hulíně mnohdy není žád-
ná skutečná soutěž, vítěz je většinou pře-
dem známý. Ani u investic se  na hledání 
nejlepší nabídky moc nehraje. Příkladem 
je třeba i  nedávná oprava školy a školek. 
Právě proto, aby nemuselo proběhnout 
otevřené výběrové řízení, rozdělilo město 
zakázku na více projektů a největší z nich 
zadalo „spřátelené“ firmě. Tato akce je 
teď prošetřována úřadem pro hospodářskou 
soutěž. Když to dopadne dobře, městu roz-
dělení zakázky projde. V opačném případě 
Hulín žádné dotace nedostane a bude mu-
set celou investici zaplatit z vlastní kapsy.

Povězte nám ještě, jaké investiční pro-
jekty považujete za priority nyní?
Chceme pokračovat v revitalizaci sídlišť 
a dalších veřejných ploch. Důležitá je 
podle mě úprava náměstí, za velký pro-
blém považuji také stav parku. Vždyť se 

nám v bezpro-
střední blízkosti 
školy scháze-
jí narkomani! 
Kolem laviček 
válejí injekční 
stříkačky, večer 
je tam vůbec 
o strach chodit, 
protože park 
není ani osvět-
lený. To chceme 
změnit. Z parku 

uděláme příjemné a bezpečné místo k re-
laxaci mládeže, rodin s dětmi i seniorů. 
Budeme ale při všech investičních akcích 
trvat na mnohem větší kontrole projektů 
a jejich provedení. 

Jak to myslíte? 
Někdo se musí vždycky o projekt starat, 
aby to dobře dopadlo. Kontrolovat průběh 
prací, upozorňovat na vady, vymáhat zá-
ruky. Zatím to tak v Hulíně nechodí. Zrov-
na dnes jsem se rozčílil v Čechově ulici, 
která se nedávno opravovala. V jednom 
místě tam odjakživa po dešti zůstávala 
obrovská kaluž. Od začátku stavby jsem 
na odboru investic upozorňoval: „Po-
zor, sem je potřeba dát kanál, tady stá-
vá voda.“ Ubezpečovali mě, že to bude 
v pořádku. Dneska jsem do Čechovy ulice 
po delší době zašel. A na stejném mís-
tě jako vždycky stojí ta obrovská kaluž!  
V soukromé firmě by za takový šlendrián 
padaly hlavy. Ale na radnici se ani nepři-
zná, že je něco špatně... 
Přeji proto voličům, aby měli při volbách 
šťastnou ruku a vybrali do vedení města 
lidi, kteří se nebudou bát nutných změn. 
Věřím, že mezi kandidáty takoví jsou, 
jen je potřeba o tom trochu přemýšlet. 
A hlavně jít k volbám! 
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3
Chceme v komunálních volbách nabíd-

nout alternativu všem, kteří věří, že by se 

daly mnohé věci v Hulíně řešit lépe a ne 
stále stereotypně. Rádi bychom nabídli 
SPOLUPRÁCI a ZMĚNU všem obyvate-

lům v Hulíně, Záhlinicích i Chrášťanech, 

aby se nám žilo krásněji.

Jako první otázka vždy musí zaznít: 

„Co na to říká náš občan, 
který tu bydlí?“ Nechceme 

občany v našem městě stavět 

před hotové věci, ale chceme, 

aby měli možnost vyjádřit se 

a podíleli se na společném 

řešení. Každý má právo říct 

vlastní názor a my jej chceme brát jako 

základní podklad pro naše jednání.

Váš hlas zcela jistě ovlivní budoucnost 

města! V následujícím volebním obdo-

bí budeme muset v Hulíně řešit zásadní 

věci, schvalovat nový územní plán, kon-

cepci využití UNITEXu, koncepci využití 

náměstí, jakým způsobem upravit park,

město dostane jiný ráz díky odklonu 
dopravy po dálnici. 

My chceme jít těmto věcem naproti! Chce-
me se vyvarovat, aby se opakovala situace, 
kdy stavbu bytovky přímo za sídlištěm Druž-
ba řešila až nesouhlasná iniciativa občanů. 
Nechceme nečinně stát a přihlížet při pořá-
dání hlučných produkcí, tolerovat vandalis-

mus. Chceme včas předkládat a 
s občany dopředu projednávat 
projekty, jako byly např. projek-
ty na revitalizaci sídlišť. Budeme 
bránit naši ornou půdu před 
solárními elektrárnami atd.)

„Co na to říká náš občan, který tu bydlí? 

Máme společný názor a jsme toto spo-

lečně schopni  prosadit a uskutečnit?“ 

Můžeme slíbit, že Vás, naše voliče, nene-

cháme v klidu. Tak jako Vás dnes žádáme 

o Váš volební hlas, tak Vás často budeme 

v příštím volebním období žádat o Vaši 

radu. Naším cílem je radnice otevřenější 

pro občany, lepší  Hulín.

Ing. Vladimír OMASTA
38 let, systémový specialista

Ing. Libor PECHÁ EK
29 let, investi ní technik

1

2

Co na to říká náš občan, který tu bydlí? 3
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Radek PERDYKULA
podnikatel, 40 let

Libor KOP IL
noviná , 44 let

Dušan PIKNER
prodejce, 40 let

Pavel ROZSYPAL
farmá , 36 let3 4 5 6

Václav HÁNA
projektant, 37 let

Ing. Vít zslav N ME EK
ekonom, 52 let

Pavel STÁREK
podnikatel, 38 let

Petr DUŠEK
podnikatel, 35 let7 8 9 10

Mgr. Ji í MACHÁ EK
podnikatel, 42 let

Ing. René DILLENZ
inv. technik, 41 let

František VE E A
obch. zástupce, 37 let

Marek DOLÁK
podnikatel, 31 let11 12 13 14

Miroslav LUDVÍK
podnikatel, 53 let

Tomáš RYBENSKÝ
podnikatel, 39 let

Pavel ERNÝ
masér, 42 let15 16 17

Podrobnosti na http://www.nestranicihulin.cz
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ŠKOLA

V následujících řádcích bych chtěla veřejnosti při-

blížit některé činnosti naší školy v novém školním roce 

2010/2011. Nebudu a ani nechci být zcela vyčerpávající. 

Zdůrazňuji především ty aktivity, které naplňují základní 

vizi rozvoje školy a jsou přímou podporou vzdělávání 

a výchovy žáků naší školy. 

Mezi priority patří výuka cizích jazyků – poda-

řilo se nabídnout a hlavně naplnit výuku anglického, 

německého a ruského jazyka. Další prioritou je rozvoj 

informačních a komunikačních technologií (mo-

derní pracovna, interaktivní tabule, volitelný předmět), 

výchova ke zdravému způsobu života (navýšená ho-

dina tělesné výchovy, nové pohybové aktivity) a nedílnou 

součástí se staly činnosti v oblasti environmentální 

výchovy (vztah k životnímu prostředí) v mezinárod-

ním projektu EKOŠKOLA. 

PŘIPRAVUJEME

Co připravujeme pro následující školní rok 

2010/2011? Tento rok bude rokem obhajoby titulu 

Ekoškola a obhajoba bývá těžší, než získání prvního 

titulu. S tím bude souviset spousta exkurzí, ročníkových 

a celoškolních projektů, návštěvy a besedy se zajímavými 

lidmi, navazování spolupráce s jinou školou s titulem 

Ekoškola a mnohé jiné akce, které jsou součástí, pří-

padně doplňují náš školní vzdělávací program, který 

vstupuje do čtvrtého roku své realizace. V tomto roce by 

mělo proběhnout pracovní setkání škol, jež se zabývají 

environmentální tématikou právě na naší škole. Výměna 

zkušeností a získání nových poznatků bude hlavní téma-

tikou tohoto setkání. 

V oblasti kariérového poradenství je škola 

zapojena do projektu „Řemeslo – zpět ke kořenům“, 

ve spolupráci s Krajskou hospodářskou komorou. Projekt 

je zaměřen na podporu zájmu o studium technických 

oborů a řemesel. Žáci tak získají lepší informace pro 

svá rozhodnutí při volbě povolání. Dalším projektem 

je „Multikulturní škola“. Tento nás má vést k prevenci 

Kam kráčíš, naše školo?

projevů rasismu, netolerance a pomůže nám vytvářet 

nové příležitosti ve vzdělávání dětí a žáků se sociál-

ním znevýhodněním. Tak, jak nám to ukládá metodika 

Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. 

Rádi bychom vybavili školu novou výpočetní tech-

nikou a přístrojovým vybavením pracoven, ale to se 

musíme pokusit dosáhnout na tzv. „evropské peníze“. 

Věřím, že společně se nám to podaří. 

V oblasti výuky jsme rozšířili nabídku volitel-

ných předmětů v 7. až 9. ročníku. Zvětšili jsme pestrost 

pohybových aktivit ve všech ročnících. Vždyť již dnes je 

ve sportovních kroužcích přes 110 dětí. Volný čas mohou 

žáci také trávit v nově vybavené studovně a využít ho 

k vypracování zadaných úkolů a prací nebo jen k četbě 

či práci na počítači. 

V rámci lepší organizace výuky se snažíme zajistit 

péči o žáky se specifickými potřebami. Tito žáci mají 

vypracovány individuální plány, podle kterých ve výuce 

postupují. Tato vize inkluzívního vzdělávání je nutnou 

potřebou současné školy, a i to se nám daří naplňovat. 

Naším úkolem je včlenit tyto žáky do běžného třídního 

kolektivu a vytvořit jim vhodné studijní podmínky. Jiní 

mají některé zohlednění a takovým může pomáhat asi-

stent pedagoga. I ten už na naší škole pracoval, v tomto 

roce bude pracovat a usilujeme o schválení dalšího 

asistenta pro jiného žáka. Rádi bychom získali na škole 

také psychologa, který by potřebám těchto dětí velmi 

vyhovoval, ale jeho znalosti by bylo možné využít i pro 

případ jakýchkoliv problémů ostatních žáků. 

Pravidelné akce školy jako je lyžařský výcvi-

kový zájezd, škola v přírodě, plavecký výcvik, exkurze 

v rámci jednotlivých předmětů, školní ples, vánoční 

jarmark, sportovní soutěže, ukázkové hodiny či besedy 

jsou nedílnou součástí celoročního plánu a budou opět 

obohacovat základní výuku. Významnou součástí školy je 

i její spolupráce s venkovními subjekty. S Mateřskou ško-

lou, Základní uměleckou školou, Školskou radou a nově 

zřízeným Klubem rodičů a přátel školy, Střediskem vol-
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ného času, Římskokatolickou farností Hulín, Sdružením 

středisek ekologické výchovy Pavučina a síť M.R.K.E.V., 

dále pak s Nadací Děti Kultura Sport, apod. Společné 

akce a vzájemná setkání či oboustranná informovanost 

obohacují činnosti školy.

V NOVÉM KABÁTU

Tento rok zahájila naše škola výuku v novém „kabá-

tu“, a i když mu ještě zapínáme některé knoflíky, říkám, že 

se podařila velká a správná věc! Poděkování patří zřizova-

teli, městu Hulínu a všem, kteří se podíleli na realizaci této 

velké opravy. My všichni, žáci i pracovníci, budeme moci 

být v lepším prostředí. Věřím, že tato velká oprava přinese 

úspory, které budeme moci využít k rozvoji školy. 

Přeji všem žákům, jejich rodičům, ale také nám, 

pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům hulín-

ské školy, úspěšný a klidný školní rok a v jeho průběhu 

dostatek vzájemného pochopení. 

Mgr. Hana Fuksová – ředitelka školy

Páťáci v muzeu

Ve čtvrtek 23. 9. navštívili žáci pátých tříd muzeum 

v Kroměříži. Nejdříve si prohlédli podzemní chodby, kde 

jsou vystaveny předměty z vykopávek i model města 

Kroměříže. Pak se zúčastnili vzdělávacího programu 

„Za dlouhých zimních večerů“. Dostali odpovědi na to, 

co dělali lidé v zimě, když neměli televizi či počítače 

a dokonce ani elektrické světlo.

Opravovalo se nářadí a vyráběly drobné věci do do-

mácnosti i na prodej, tkalo se, šilo, zašívalo i vyšívalo 

nebo třeba dralo peří. U mnoha těchto činností pomáhaly 

i děti. Výstava s besedou představila dětem řemesla 

a činnosti, kterým se lidé v zimě věnovali, jako například 

šindelářství. Děti si prohlédly výstavu provazů, předení, 

tkaní či draní peří, seznámily se se starými zvyky a obyčeji 

zimního období a dozvěděly se, proč je lidé vykonávali 

a čím se bavili. Spoustu činností si děti mohly vyzkoušet. 

Program byl zajímavý a přinesl dětem spoustu nových 

zážitků a poznatků, které využijí při výuce.

Páťáci v kroměřížském muzeu.
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Jak to vidím já?

Dnes jsme byli na výstavě v Kroměříži „ Jak se žilo bez elektřiny“. Můj nejkrásnější zážitek byl, jak jsme byli ve skle-

pení, kde byly kroměřížské vykopávky a informační tabule. Potom jsme byli na veliké a krásné výstavě a tam jsme se 

dozvěděli spoustu zajímavých věcí. Nejvíc se mi líbil kvíz, co jsme dostali, protože jsme měli všechno správně. Dostali 

jsme perník. Taky jsme si mohli vyzkoušet věci, které byly v chudých rodinách. To je vše, já bych Vám doporučovala, 

nastartujte auto a jeďte se podívat.

Dáša Holubová

Paní nám říkala, co tehdy lidé dělali, např. rodiče šli na pole a děti musely uklízet, vařit atd. Mohli jsme si 

vyzkoušet poskládat džber a moc nám to nešlo. A paní nám řekla, že když si chtěli tehdy vydělat dvě koruny, museli 

pracovat dva dny.

Aneta Páleníková

KLUBÍČKO

Středisko pro volný čas dětí a mládeže 

připravuje:

PODZIMNÍ VÝTVARNÉ DÍLNIČKY PRO 2 ŠIKOVNÉ 

RUČIČKY

I. výtvarná dílna: KERAMICKÉ DÍLNIČKY S LUCIÍ

Sobota 6. 11. 2010 od 9 do 12 hodin v Keramické dílně 

ve vedlejší budově SVČ Hulín.

Cena 80,- Kč. Nezapomeňte na přezůvky!

Téma: Náměty na vánoční dárky a dekorace. 

 

II. výtvarná dílna: TVOŘÍME Z PEDIGU 

Sobota 13. 11. v 9 hodin v klubovně SVČ Hulín.

Cena 250,- Kč. Nezapomeňte si vzít s sebou zahradnické 

nůžky, ručník a přezůvky.

Semináře jsou přístupné pro všechny věkové kategorie.

Bližší informace získáte denně v SVČ nebo na tel. 

573 350 127 a také na www.svchulin.cz.

CO K VÁNOCŮM?

Chybí vám nápad na vánoční dárek? Poradíme vám. 

Vyberte pro vaše blízké nebo snad i pro sebe jeden 

z našich ozdravných zájezdů:

LYŽOVÁNÍ VE FRANCOUZSKÝCH ALPÁCH – PUY SAINT 

VINCENT

Bohatá lyžařská oblast ležící západně od Brianconu. Je 

zde 73 km různorodých sjezdovek pro méně náročné 

i pokročilé lyžaře, na snowboardisty čeká osvětlený 

snowpark, výlety na sněžnicích, sáňkařská dráha, para-

gliding i relaxace v bazénu.

Termín: 18. 3. - 27. 3. 2011, cena: 7.300,- Kč (doprava, 

ubytování, skipas)

Ubytování ve 4 lůžkových apartmánech.

NOVINKA LÉTA 2011 

ŘECKO – CHALKIDIKI – TORONI

Toroni se nachází v překrásné části poloostrova Chalkidiki. 

Je zde křišťálově čisté moře s pozvolným, ale místy 

i strmým vstupem do moře. V městečku Toroni najdete 

spoustu obchůdků a tradičních řeckých taveren s pří-

jemnou atmosférou. Toroni se pyšní krásně průzračným 

mořem, nádhernou okolní krajinou a dostatkem píseč-

ných pláží.

Termín: 22. 7. - 31. 7. 2011, cena: 7.300,- Kč (dopra-

va, polopenze, účastníci si pobyt. taxu hradí osobně). 
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Dne 24. 9. se uskutečnila oblíbená Drakiáda. Na 

Podstávku se sešlo 16 různobarevných draků zhruba 

se třemi desítkami soutěžících. Soutěžili jsme „O Draka 

Lítáka“. V této kategorii získal 1. místo Šimon Novák, 

celých 39 minut udržel svého „Lítáka“ ve vzduchu. Škoda 

jen, že v ten den byl vítr až příliš silný a poryv Šimonovi 

odnesl draka daleko nad kostel. Při stahování se mu 

ještě k tomu všemu zamotal do drátů. V další kategorii  

„O nejbarevnější dračí ocásek“ byl na 1. místě Standa 

Hoza a ve třetí kategorii „O nejbarevnějšího draka“ zví-

tězila Nikola Honigová. Děkujeme všem zúčastněným  

a těšíme se již nyní na další ročník Drakiády.

Vítr v zádech je dobrá věc, ale nesmí foukat tak, aby se drak utrhl. To je pak téměř důvod k pláči.

Vydařená zářijová drakiáda 

Ubytování ve 2 až 4 lůžkových 

pokojích s klimatizací, pláž 30 m 

od apartmánů.

JIŽ TRADIČNĚ CHORVATSKO 

2011 PELJEŠAC – TRPANJ

Ozdravný pobyt pro děti, rodiny, 

seniory a všechny, kteří milují 

krásy Chorvatska.

Termíny: 10. 6. - 19. 6. 2011

a 2. 9. – 11. 9. 2011

Předpokládaná cena: 5.100,- Kč 

(doprava, ubytování, polopenze), 

ubytování v penzionu Loviska ve  

2 a 3 lůžkových pokojích, fakulta-

tivní zájezdy: Dubrovník, Korčula, 

Ston – vše za české koruny.

KLENOTNICTVÍ
Jana Hroníková, Poštovní ul. 728 Hulín

Přijďte si k nám vybrat

Sleva pro novomanžele 5 procent
Hodinky PRIM – kvalita i dobrá cena

Nové stříbrné šperky
Možnost platby kreditní kartou
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Vzpomínky na řeholní sestry II

(Dokončení z minulého čísla)

V minulém čísle Hulíňanu jsme vám slíbili, že se 

v říjnovém čísle vrátíme k řeholním sestrám, které byly 

před 60 lety přinuceny ukončit své působení v Hulíně.

V této části vám zprostředkujeme informace, které 

se vztahují na Hulín z let 1932 – 1950, konkrétně na cha-

ritní pečovatelskou službu, sociální činnost a kurzy.

Do kláštěra v Holešově přišel v srpnu 1926 dopis 

od provinční představené sestry Salesie Fojtíkové, aby 

sestra Růžena Bilíková navštívila v Hulíně paní Marii 

Malošíkovou, která si přála, aby ji sestry v její nemoci 

potěšily. Návštěvy se opakovaly, sestry se snažily ne-

mocné ulehčit a zmírnit její bolesti. Paní Malošíková 

chtěla dát svou chalupu a 25 měřic pole sestrám sv. 

Kříže, aby v domě zřídily mateřskou školku a vedly kurs 

vaření pro větší dívky. Zemřela 5. prosince 1928. Její závěť 

byla vlivem těch, kdo tomuto záměru nepřáli, změněna 

a po prozkoumání se poznalo, že všechno je vlastně 

jměním účelovým, nikoliv majetkem sester. Tím vznikly 

různé finanční potíže, protože kongregace nesměla dát 

na toto dílo peněžní prostředky a půjčka na nadaci nebyla 

povolena. Dům zůstal čtyři roky opuštěn. Pole bylo dáno 

do nájmu, seno z louky a ovoce ze zahrady sklízely sestry 

z kláštera v Holešově. V roce 1931 obdělával pole sluha 

s koňmi z kláštera v Choryni.

Před žněmi 1932 přišla do Hulína sestra Sabina 

Glosygová, která se snažila dát dům do pořádku, na noc 

přicházela do kroměřížského semináře. Při žních po-

máhaly sestry z různých domů. K sestře Sabině přibyla 

sestra Mechtilda Jurásková, která se věnovala privátnímu 

ošetřování nemocných. V zahradě bylo hodně ovoce, 

hlavně švestek. „Vařily jsme z nich u paní Omastové 

povidla. Při vaření bylo veselo. Přišlo i několik děvčat 

a chasníků pomoci míchat a při tom vesele zpívali. Tak 

jsme se ponenáhlu seznamovaly s lidmi.“

Na bohoslužby chodily sestry do farního kostela. 

V září 1932 se stěhovaly sestry z Choryně do provinčního 

domu v Kroměříži. Při tom do Hulína leccos potřebného 

dovezly, dokonce i dvě krávy, jalovici, prasátko a různé 

nářadí.

Na žádost kaplana P. Jadrníčka zahájily sestry kurzy 

šití a vaření. Vedla je sestra Lukretie Kořínková. Tyto kurzy 

byly hojně navštěvovány a měly úspěch. Sestry dovážely 

vodu od sousedů. Po vyčištění studny na dvoře měly 

vlastní zdroj vody. V roce 1934 se stala představenou 

sestra Arnoida Polášková. Za jejího vedení se opravilo 

stavení i hospodářská budova, dům dostal novou fasádu, 

na níž byl v průčelí vyznačen kříž. Vše se dělo z darů 

dobrodinců i spolusester z jiných působišť a prodeje 

jedné krávy.

Kurs šití vedla sestra Anna Kokošková. Šicí stroj 

byl zapůjčen od sester z Napajedel, sestry z Kojetína 

vypomohly se stolky a židlemi. Ze zdařilé výstavy kurzu 

vaření a z příjmů obsluhy nemocných se hradily další 

nutné opravy v domě.

V roce 1937 si sestry zřídily v bývalé sýpce podkrovní 

světničku, která byla jejich soukromím. Na žádost spolku 

katolických žen v Horní Moštěnici vedla sestra Lukrecie 

kursy vaření i tam. Druhá světová válka přinesla hodně 

bídy a nedostatku všeho. Městský úřad žádal o sestru, 

která by vařila pro chudé. Sestra Ladislava Novotná začala 

tento úkol 2. ledna 1940 ve staré škole u kostela a plnila 

jej „ke spokojenosti nadřízených úřadů i ostatního lidu.“ 

Od roku 1940 musely sestry odvádět z hospodářství 

„kontingent“ – mléko, obilí, brambory, maso atd.

Pan farář Jadrníček postavil sociální dům zvaný 

„Útulek sv. Josefa“. Požádal provinční správu, aby v něm 

sestry převzaly činnost. Bylo mu vyhověno, i když s oba-

vami. V domě bylo kolem dvaceti nemocných. Tři roky 

v něm bylo přes 70 studentů z arcibiskupského semináře 

v Kroměříži, který zabralo německé vojsko. Sestry vařily 

nejen pro nemocné, chudé a pro studenty, ale i pro 

dělníky z blízké továrny. Protože zde byli ubytováni 

i dva kněží, byla v domácí kapli denně sloužena mše 

svatá, z níž sestry čerpaly sílu k namáhavé práci. V roce 
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1945 skončila smlouva s farností a sestry se rády vrátily 

do svého domu v Kroměřížské ulici č. 258. Pole zůstalo 

v pronájmu.

V roce 1948 provinční správa tento dům prodala 

a koupila prostornější dům v Nábřežní ulici čp. 688. V něm 

sestry dále pokračovaly ve své činnosti, avšak jen do 28. 

září 1950. Z nařízení Státního úřadu pro věci církevní byly 

vystěhovány do soustřeďovacího kláštera v Bohosudově. 

V září 1951 tam bylo vystěhováno 266 sester sv. Kříže z 25 

menších i větších klášterů v Čechách i na Moravě, také 

sestry z kláštera v Kroměříži, z Holešova, z Napajedel, 

z Bystřice pod Hostýnem, z Horní Moštěnice, z Vizovic 

atd. Sestry pracovaly v různých továrnách v okolí (např. 

Technický porcelán TEPOR Bohosudov, Fruta Ústí nad 

Labem, textilní továrny v Teplicích v Čechách, Šroubárně 

Krupka atd.).

Po roce získala bohosudovský klášter armáda. 

Sestry byly během roku 1951 rozděleny do sedmnácti 

míst. Pětaosmdesát starších a nemocných sester sv. Kříže 

bylo 27. 5. 1951 odstěhováno do Vidnavy ve Slezsku, 

avšak po třech měsících, 23. srpna 1951, se musely opět 

stěhovat, a to do Bílé Vody u Javorníka. Zde na polských 

hranicích byly až do roku 1993. V Bílé Vodě bylo sou-

středěno a žilo pod státním dozorem 360 sester různých 

řádů. Hřbitov sester v Bílé Vodě byl v roce 2000 prohlášen 

národní kulturní památkou. Je tam také pohřbeno 140 

sester sv. Kříže.

František Rýznar

KULTURAOkno do knihovny

Měststká knihovna v Hulíně zve čtenáře Hulíňanu ve 

čtvrtek 14. října v 17 hodin na besedu

S CHIRURGEM Z KAZACHSTÁNU

Chirurg Martin Ondrášek je lékařem z Valašského 

Meziříčí a po návratu z Kazachstánu se s lidmi rád 

dělí o zkušenosti a dojmy, které si z této země přinesl. 

Chcete i vy slyšet neuvěřitelné? Přijďte do Městské 

knihovny v Hulíně!

Úterý 26. října od 13 do 15 hodin

 HALLOWEEN V KNIHOVNĚ

Nezapomeňte si s sebou vzít dýni a nástroje na vy-

řezávání.

Pátek 29. října

SVĚTÝLKOVÝ PRŮVOD

Sraz v 18.30 hod. u Městské knihovny Hulín.

Ještě jednou k volbám 2010

Vážení čtenáři,

dnešní Hulíňan přináší uvnitř čísla více politiky než 

obvykle. Jak jsme už v létě avizovali, všechny politické 

strany kandidující do komunálních voleb 2010 dostávají 

stejný prostor v  předvolebním čísle. Je na vás, jak s ob-

sahem těchto stránek naložíte. 

Možnost prezentace v Hulíňanu nevyužily pouze 

TOP 09 s číslem 5 a  SUVERENITA – BLOK Jany Bobošíkové 

s vylosovaným číslem 6. Hulínské KSČM stačila jedna 

novinová strana, ostatní plně využili možnosti dvou-

strany.

Upozorňujeme čtenáře, že všechny stránky, které 

jsou v tomto předvolebním Hulíňanu zveřejněné, si 

vypracovali zástupci politických stran a seskupení sami, 

a proto jsou také  odpovědni nejen za jejich obsah, ale 

i za grafické ztvárnění. Kvalitu příspěvků jsme  neupra-

vovali redakčně ani v tiskárně.
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V první říjnový den se sál Kulturního klubu v Hulíně 

naplnil do posledního místa. Pozvání hulínské výtvarnice 

Evy Milotové, která s podporou Města Hulína připravila 

komponovaný pořad „VEČER S MOZARTEM“, přijali lidé 

nejen z Hulína, ale ze širokého okolí. A byli to právě oni, 

kdo se ptali, odkud že jsme si to přivedli ty umělce… 

Jaké bylo jejich překvapení, když se dozvěděli, že jsou to 

všechno domácí, Hulíňané.

Výstava ilustrací Evy Milotové v předsálí jen navodila 

atmosféru tématu. Pak se už publikum přeneslo do mozar-

tovské doby, aby si za doprovodu klavíristky Rut Janečkové 

vyslechlo překrásné árie v podání sopranistky Evy Kývalové 

a barytonisty Romana Hozu. Není divu, že jejich učitelka 

zpěvu ze ZUŠ Dana Zapletalová snad ani nedýchala doje-

tím, jakéže to talenty poslala do světa hudby. Oba dnes 

již studenti zpěvu, oba budoucí profesionální umělci. 

Brilantní výkon MgA. Aleše Chutného ve hře na hoboj, 

člena Filharmonie Hradec Králové, posluchačům vyrazil 

dech. Neméně okouzlující byla Eva Milotová, jež to vše 

„spáchala“ a zorganizovala. Její mozartovské čtení, v němž 

nemohly chybět dopisy jeho drahé Josefíny, přes počáteční 

technické problémy s mikrofonem se přeneslo až pod kůži. 

Jana Šálková v roli moderátorky vnesla svůj ženský šarm 

zejména do dražby kouzelné růžové kytice růží a kalendáře 

na rok 2011 s ilustracemi Evy Milotové a textem Jana 

Jakoby byl Mozart s námi

Czendlika. První dražby, jíž v Hulíně přihlížel, a věru že 

ne pasivně, i poslanec Parlamentu ČR František Bublan. 

Jeho dražebnímu nadšení dal ovšem vale jeden z nejvě-

hlasnějších polských kněží sloužících v České republice 

P. Zbigniew Jan Czendlik, který málem kytici růží vydražil. 

Nebýt inženýra Jiřího Michala, jehož manželka se z tak 

okouzlujícího daru určitě dlouho radovala. Kdoví, komu 

by ji Jan Czendlik daroval, kdyby dražbu vyhrál?

Eva Milotová může být s výběrem protagonistů mozartovského večera spokojena.

První hulínská dražba stála za to. Výtěžek z ní, stejně 

jako výtěžek ze vstupného, poputuje do povodněmi 

zkoušené obce v severních Čechách. 

Spolu s vydraženým kalendářem Evy Milotové 

a Zbigniewa Jana Czendlika, který zvýšil svou atraktiv-

nost podpisy mnoha zajímavých osobností společenského 

a kulturního života, se první hulínskou veřejnou dražbou 

takovýchto „předmětů“ podařilo získat 10 tisíc korun. 

Tyto peníze včetně prostředků získaných z dobrovolného 

vstupného poputují na charitativní účely. Starosta Hulína 

Roman Hoza je předá rodině, která byla nedávno v obci 

Černousy – Ves okradena povodněmi o vše, co dosud pro 

ně znamenal domov.

Večer s Mozartem byl dostatečným důkazem toho, že 

Hulín a jeho publikum jsou připraveni i na kulturní pořady, 

které jsme si z kdovíjakých příčin zatím odpírali. Je dobře, že 

s příchodem podzimu přišel do Kulturního klubu i tento vítr. 

Jasně napověděl, že i pořady s tak komorním nádechem 

tento stánek při troše ochoty a hlavně nadšení zvládne.

Alžběta Škarpichová
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Hulín má (taky) talent

Kulturní pozvánky

Amatérská talentová soutěž jednotlivců i skupin pro 

širokou veřejnost bez rozdílu věku. Hlavní cena v hodnotě 

100 € a divácká cena za nejlepší výkony. Soutěž bude 

probíhat ve dvou předkolech s postupem do finálového 

galavečera 13. 11. 2010 od 18 hod. Vystoupení musí být 

proveditelné na pódiu (případně v sále) a jeho délka by 

neměla překročit 5 min. Přivítáme všechny obory, na-

příklad pěvecké, hudební, taneční, sportovní, divadelní, 

artistické, cvičitelské. 

Přihlášky posílejte poštou nebo přineste osobně na 

Kulturní klub Hulín nejpozději do 18. 10. 2010. Zápisné 

30,- Kč za vystoupení.

KULTURNÍ KLUB HULÍN PŘIPRAVUJE:

Středa 13. 10. v 9 hod. – sál Kulturního klubu

O BALYNCE, DOBRÉM ŠTĚNĚTI 

KARLOVARSKÉ HUDEBNÍ DIVADLO. Hudební EKO po-

hádka. Balynka, zatoulané pohádkové štěně, zabloudí 

do Květinové ulice. Zde bydlí parta veselých kamarádů. 

Ti společně s Balynkou objeví zapomenutou zahradu, 

ve které čaruje kocour Robert. Vše by bylo pohádkově 

krásné, kdyby se kouzla nepřestala dařit, protože v zahradě 

se opět a opět objevuje nepořádek. Balynka se stane 

detektivem a záhadu vyřeší...

Čtvrtek 14. 10. v 19 hod. – sál Kulturního klubu

ORGASMUS BEZ PŘEDSUDKŮ

v podání divadla SemTamFór Slavičín. Některé věci se říkají 

jenom v posteli. Fiona je žena, Diego je muž. Co se ale 

stane, když tito dva přátelé budou donuceni zůstat přes 

noc v motelu, v pokoji s manželskou postelí? Na základě 

této okolnosti budete svědky řady komediálních, místy až 

lechtivých situací... Přese všechnu komediálnost, kterou 

Orgasmus bez předsudků nabízí, tato inscenace odkrývá 

i obecnou stránku věci, a to vztahové problémy mezi muži 

a ženami v současné době. Tato konverzační komedie 

získala Cenu za inscenaci na Valašském Křoví a Divadelním 

Děčíně a v rámci off-programu byla uvedena na Jiráskově 

Hronově 2008. Autor: Diego Ruiz, Fiona Bettanini

Pondělí 18. října v 16 hod. - hlavní sál Kulturního klubu

VÝSTAVA JANY VESELÉ A EDITY ŠENKYŘÍKOVÉ

Vernisáž výstavy bude doprovázet kulturní program ZUŠ 

Hulín. Autorky Jana Veselá (1938) – tempera a pastel 

a Edita Šenkyříková (1972) – keramika a výrobky z pedigu. 

Výstavu lze shlédnout denně do 23. října 2010 od 10 do  

12 hodin a od 13 do 16 hodin. 

Sobota 6. 11.

MRAZÍK - zájezd do Zlína na muzikál na ledě.

„Je ti teplo děvče...“ a mnoho dalších legendárních hlášek 

si nyní se svými dětmi můžete užít opět naživo v překrás-

ném pohádkovém muzikálu na ledě „Mrazík“, a to vše 

v podobě skvělých pěveckých, hereckých a samozřejmě 

krasobruslařských výkonů. Cena včetně dopravy: 570,- Kč, 

vstupné pro děti do 12 let 420,- Kč. 

Odjezd od Kulturního klubu Hulín v 16:30 hod.

Sobota 13. 11. 

HULÍN MÁ (taky) TALENT

Finálový večer talentů.

Neděle 21. 11. ve14.30 hod. 

ZVÍŘÁTKA A LOUPEŽNICE

Pohádka pro děti v podání divadelního souboru Z. Štěpánka 

z Napajedel.

Středa 24. 11. v 19 hod. JEPTIŠKY 

Volné pokračování divadelního muzikálu Dana Gogina 

z roku 2009 v podání Divadelního spolku Kroměříž.
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POZVÁNKA DO HOLEŠOVA

Program koncertní řady Musica Holešov do kon-

ce roku 2010. Slavnostní koncert k výročí vzniku 

Československa - 27. říjen 2010, zámek, Hlavní Sál

A. Rejcha: Předehra D dur

A. Vranický: Symfonie c moll (1. Adagio. Allegro vivace,  

2. Romance. Andantino, 3. Menuetto un poco moderato, 

4. Finale. Allegro assai)

L. van Beethoven: Koncert pro klavír a orch. D dur, op. 61 

(autorská verze houslového koncertu; 1. Allegro ma non 

troppo, 2. Larghetto, 3. Rondo. Allegro)

Vojtěch Spurný, dirigent, sólista (klavír)

Filharmonie B. Martinů Zlín

MAGDALÉNA KOŽENÁ EXKLUZIVNĚ

Exkluzivní koncert Magdaleny Kožené v roce 2010 v České 

republice

15. listopad 2010, zámek, Hlavní Sál

Magdalena Kožená a Private Musicke

Program „LETTERE AMOROSE“ (Milostné dopisy)

V rámci koncertu proběhne křest stejnojmenného CD

Předprodej vstupenek:

MIC Holešov – tel., fax: 573 395 344,

e-mail: mic@mks.holesov.cz

web: www.holesov.info

a v prodejních sítích TicketArt, TicketPro, TicketPortal, 

TicketStream… 

PEL-MEL

„Jmenuji se Adam Formánek a v pátek 10. 9. 2010 

jsem se svými kamarády našel blízko štěrkoven v Hulíně 

na velké hromadě písku pavouka křižáka pruhovaného, 

který je popisovaný jako vzácný druh. Dočetl jsem se o něm 

v Týdeníku Kroměřížska v článku Roštínem putuje křižák 

pruhovaný. Myslím, že se jedná o stejný druh pavouka, 

jako jsem našel. Pavouka mám doma a krmím ho hmyzem. 

Přikládám dvě fotografie. Rád ho přenechám nějakému od-

bornému kroužku,“ napsal nám jeden z našich čtenářů.

Je vidět, že pavouk „nedá spát“ mnoha lidem, proto-

že jsme v poště našli i dopis od paní Libuše Pálkové, která 

se nám svěřila, že její syn našel se svými kamarády poblíž 

objektu Štěrkoven na haldách písku a kamení křižáka 

pruhovaného. „Nález jsme oznámili na odboru životního 

prostředí. Tam nám řekli, abychom to oznámili i vám.“

Obrátili jsme se s touto informací i na ochránce 

přírody Pavla Šálka a ten nám dal dobrou radu: Nejlepší 

bude pustit pavoučka zpět do volné přírody. 

(aš)

Pavouk křižák pruhovaný se objevil už i v Hulíně.

Dne 11. září na hřišti za Sokolovnou proběhl tradiční 

turnaj v tenise. Zúčastnilo se ho devět dvojic hráčů, kteří se 

utkali ve čtyřhře. K vyplnění programu turnaje probíhala 

soutěž v nohejbale a v petangue. Celý den jsme strávili 

v dobré sportovní atmosféře, podložené letním počasím, 

dobrým obědem a hlavně výbornými sportovními výkony. 

SPORT Hulínský fiftýn 2010

Jak to u každé soutěže bývá, i ta naše musí mít vítěze. Stali 

se jimi na prvním místě Vojtěch Toul a Jan Horáček, na dru-

hém místě sourozenci Karel a Radim Malošíkovi, všichni 

z domácího tenisového oddílu. Na třetím místě se umístila 

dvojce Richard Pražák a Tomáš Trčka z Holešova.

Za oddíl tenisu SK Spartak Hulín Dušan Pikner
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Letecký akrobat Jan Rolinek si přivezl stříbro a bronz

Deštivý šampionát ve Finsku dal Hulínu vicemistra světa

Už jsme si zvykli na to, že jsou mezi námi lidé, kteří 

se chovají jako „mistři světa“, mluví jako mistři světa, ale 

k opravdovému mistrovství jim toho hodně chybí. Skutečný 

mistr své schopnosti nepotřebuje prezentovat na billbo-

ardech u cesty, nemá zapotřebí proklamovat žádná hesla 

před hloučky přihlížejících. Opravdový mistr neúnavně 

trénuje, pracuje na sobě, obětuje svůj čas, pohodlí, peníze 

nevyjímaje, a když cítí, že se připravil dobře, odjede. Třeba 

na mistrovství světa. Tak, jak to udělal Ing. Jan Rolinek, 

MBA, který letos v létě odjel i s dalšími českými leteckými 

akrobaty na mistrovství světa ve Finsku. 

Finské město Jamijarvi, kde se konalo první FAI 

Mistrovství světa v letecké akrobacii na kluzácích ve třídě 

Advanced a jubilejní desáté FAI Mistrovství Evropy v le-

tecké akrobacii na kluzácích třídy Unlimited, provázelo 

ve dnech 17. až 24. července nepříjemné deštivé počasí. 

Stejné podmínky mají ovšem všichni účastníci mistrovství, 

a tak naši reprezentanti vsadili především na dobrou 

přípravu a tu trochu štěstí, bez kterého se na světovém 

šampionátu neobejdete. 

„Počasí průběh obou šampionátů ovlivnilo víc, 

než by se dalo čekat,“ řekl Jan Rolinek po návratu domů. 

„Konkurence byla silná, takže se nám těch šest medailí 

z loňska obhájit nepodařilo, ale nakonec jsme jich získali 

pět, což není málo. Já jsem v tajné sestavě získal na ME 

Advanced stříbro, Petr Biskup v tajné sestavě zlatou a k tomu 

v povinné sestavě bronz. S ohledem na extrémně nároč-

né podmínky lze tento náš výkon považovat za úspěch.“ 

To ovšem nebyly jediné medaile pro Českou republiku, 

které si z Finska akrobatičtí piloti přivezli. „V celkovém pořadí 

vybojovalo na premiérovém mistrovství světa naše družstvo 

bronz ve složení: Petr Biskup, který celkově skončil na 4. 

místě, Miloš Ramert, který se umístil jako osmý a já jsem se 

v celkovém pořadí umístil jako dvanáctý. Nelze nevzpome-

nout ani výkony dalšího našeho reprezentanta v družstvu 

Jirky Jeníka, který byl nakonec devatenáctý,“ upřesnil hu-

línský vicemistr světa a nezapomněl připomenout, že mezi 

medailemi, které přivezli čeští reprezentanti, nechybělo ani 

zlato. „Petr Biskup vybojoval zlatou medaili v tajné sestavě 

ME Advanced a rovněž zlato si přivezl Miroslav Červenka 

za volnou disciplínu na Mistrovství Evropy Unlimited. Ve tří-

dě Advanced se stal mistrem světa Johan Gustafsson ze 

Švédska před Michaelem Spitzerem a Jochenem Reuterem 

z Německa. Mistrem Evropy Unlimited se nakonec stal 

Francouz Erik Piriou, stříbro získal Ferenc Tóth z Maďarska 

a bronz Dietmar Poll z Rakouska.“ 

Letecký akrobat Jan Rolinek se stříbrnou medailí.

LF-107 Luňák, letoun, na kterém soutěžil jeho britský 

majitel, si vyzkoušel i Jan Rolinek. A pochvaloval si, 

co tento „dědeček“ české výroby ještě i dnes dokáže.
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INSOLVENCE 
- oddlužení 

podle 
insolvenčního

zákona
Přerostly vám dluhy přes hlavu? 
Nezvládáte splácet své závazky? 
Oddlužení může být vaší poslední 

možností! Reagujte včas!
Insolvence není to nejhorší, 

co vás mohlo potkat. 
Často je nečekaná výhra.

Zkrotíme Vaše dluhy, zvládneme 
Vaše exekuce, právní servis. 

Vše dle zákona.

Podrobné 
informace 

na tel.: 725 634 610 
nebo e-mail: 

ladislavnavratil@tiscali.cz

Hulínští judisté v Polsku excelovali

Dvě zlaté, stříbro a štyři bronzové medaile jsou doma

 Velkým úspěchem skončil třídenní zájezd čtyř zá-

vodníků z oddílu juda SK Spartak Hulín do Polska, kde se 

19. září zúčastnili Mezinárodní velké ceny žáků a žákyň. Na 

turnaji se sešli mladší závodníci z Itálie, Dánska, Ukrajiny, 

Moldávie, Ruska, Česka a Polska. Nejlépe si vedla děvčata. 

V kategorii mláďata získala zlatou medaili ve váze do  

36 kg Zuzana Eliášová a další zlatou získala v kategorii star-

ší žákyně ve váze do 45 kg Markéta Dunajová. V kategorii 

mladších žáků obsadil Tomáš Žůrek 2. místo ve váze do  

38 kg a Daniel Vydra získal 3. místo ve váze do 42 kg.

     O den později vybojovali ve Velké ceně Brna bron-

zové medaile v kategorii mladší žáci Daniel Kroupa ve váze 

do 35 kg a Jan Franek ve váze do 42 kg. V kategorii starších 

žáků se Petr Eliáš umístil jako pátý. Tohoto nominačního 

turnaje na Mistrovství ČR se zúčastnilo přes šest stovek  

závodníků, kteří se utkali na osmi žíněnkách.

Úspěšný tým hulínských judistů.

Jak je vidět, finské Jamijarvi, které se v červenci stalo hostitelem 

dvou vrcholných plachtařských akrobatických soutěží, prvního Mistrovství 

světa FAI v letecké akrobacii kluzáků kategorie Advanced a jubilejního 

desátého Mistrovství Evropy FAI v letecké akrobacii kluzáků kategorie 

Unlimited, bylo navzdory velké konkurenci a špatnému počasí pro 

české piloty úspěšné. Mistrovství světa se zúčastnilo 29 pilotů ze 7 států 

a závěrečné pořadí je pro nás příznivé. Po Německu a Švédsku bylo 

družstvo České republiky ve složení Petr BISKUP, Miloš RAMERT a Jan 

ROLINEK třetí, což je letošní nejlepší výsledek české akrobacie. Desátého 

Mistrovství Evropy FAI v letecké akrobacii kluzáků kategorie Unlimited 

se zúčastnilo 27 pilotů z 9 států.

Ve zkratce o Janu Rolinkovi:

 Lítá na větroních již 20 let.

Mistr republiky v letecké akrobacii v roce 2009. 

 Třikrát stál na stupni vítězů, z toho dvakrát byl druhý.

Letecké akrobacii se intenzivně věnuje 6 let.

Mistrovství světa se zúčastnil v roce 2010 ve Finsku poprvé.

Lítá v Aeroklubu Kroměříž.

Je 7 let instruktorem lítání.

Alžběta Škarpichová
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Mozartovský večer byl uměleckým zážitkem, na jaký se nezapomíná. Postarali se o něj i mladí umělci – studenti 

sólového zpěvu Eva Kývalová a Roman Hoza spolu s hulínským rodákem, hobojistou Alešem Chutným a samozřejmě 

Evou Milotovou, která k expozici ilustrací přidala i emotivní texty vztahující se k životu W. A. Mozarta.   

Večer s Mozartem byl v Hulíně událostí, jaká se jen tak nevidí. Sešli se tu významné osobnosti spolu s představiteli 

města a publikum dostalo výbornou příležitost zkusit si dražbu. Součástí večera byl křest nového kalendáře hulínské 

výtvarnice Evy Milotové a Zbigniewa Jana Czendlika, který jej opatřil textem. Křtili jej autoři spolu s poslancem 

Parlamentu ČR Františkem Bublanem a starostou Hulína Romanem Hozou. Více na straně 32.
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